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Írásbeli választ igénylő kérdés

Tisztelt Elnök Úr !

„Mit tud tenni annak érdekében, hogy Piricse Község Önkormányzat a
hozzájuthasson az őt megillető összeghez?” címmel a Házszabály 91 .§-a
alapján kérdést kívánok benyújtani

Varga Zoltán
önkormányzati miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr !

Piricse község, érdekében fordulok Önhöz .
Nevezett település Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében található ,

Nyírbátor szomszédságában közel a román határhoz . Lakóinak száma közel
kétezer. Rendkívülien hátrányos helyzetben lév ő település, ahol igen magas a
munkanélküliek száma . Az önkormányzat igen nehéz anyagi körülmények
között próbálja ellátni kötelező feladatait, illetve próbál segíteni a lakosok nehé z
helyzetén. A jobb körülmények megteremtése érdekében gazdálkodásá t
racionalizálja illetve megteszi a szükséges hatékonysági lépéseket . Az anyagi
nehézségei rendezése érdekében szeretné igénybe venni a központ i
támogatásokat is .

Ennek megfelelően 2009 . október 11-én 16 .000.000 Ft-os igényt nyújtott
be „A működésképtelen helyi önkormányzatok egyéb támogatása” jogcímen az
Önkormányzati Minisztériumhoz . A Minisztérium a benyújtott igényt
megvizsgálta, s 2009 . december 22-én kelt, ÖM/87/2722/2009 . iktatószámú
levelében megállapította, hogy az önkormányzat számára jelent ős terhet jelent a
kötelező feladatok ellátása, melynek pénzügyi fedezete a megfontolt ,
jogszabályi előírásoknak megfelelő gazdálkodás és hatékonysági intézkedések
megtétele mellett sem biztosított, majd 1 .500.000 Ft vissza nem térítend ő
támogatást állapított meg amit az önkormányzat ezúton is köszön .

A hatékonysági eszközök megtétele valamint a törvényi rendelkezések
betartása érdekében Piricse Község Önkormányzata 2007 .07 .03-án testületi ülést



tartott. Az ülésen a képviselőtestület arról döntött, hogy iskolája pedagógus i
létszámát 22 főről 17 főre csökkenti .

A döntés után az önkormányzat kénytelen volt hitelt felvenni, hogy a vol t
dolgozók járandóságait a törvényi előírásoknak megfelelően kifizesse, azonban
két dolgozó a munkaügyi bírósághoz fordult s ezzel kezdetét vette egy hossz ú
procedúra. Az egyik ügyben a Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei bíróság
2008 .június 16.-án kelt végzésében helybenhagyta a munkaügyi bíróság
végzését s a döntés jogerőssé vált. A másik ügyben 2009 . novemberében
született meg a döntés . A döntés után az Önkormányzat 2009 .07.08-án
benyújtotta a visszaigénylése utáni kérelmét a helyi szervezési intézkedésekhe z
kapcsolódó többletkiadások támogatása címen a Magyar Államkincstár Eszak -
Alföldi Regionális Igazgatóság Államháztartási Irodája felé. A kérelemben
2 .338.739 Ft visszaigénylés szerepelt, ugyanis ekkora összeget fizettek ki a vol t
dolgozónak. Az ügyben egy tárcaközi bizottság döntött s a benyújtott kérelme t
elutasította. Az erre irányuló válasz 2010 .január 06-án e-mailen érkezett me g
10072/28/2009. iktatószámon. A válasz indoklásában az szerepelt, hogy az
Önkormányzat későn nyújtotta be az igényét, korábban is benyújthatta volna .

Tisztelt Miniszter Úr !

Nevezett Önkormányzat teljes mértékben eleget tett a törvény i
kötelezettségének, amikor a közoktatási törvény változásai következtében
létszámcsökkentést hajtott végre, (kötelező óraszám növekedés, 2+2 óra ; csoport
összevonás, integráció megvalósítása) s szem előtt tartotta a racionáli s
gazdálkodás megvalósítását is . Az elbocsátott dolgozók járandóságait
maximális mértékben kifizette, szintén eleget téve törvényi kötelezettségének .

Ezek után jogtalannak és méltánytalannak tartjuk, hogy a z
Önkormányzatot megillető összeget, nevezetesen 2 .338.739 Ft-ot ilyen
indoklással visszatartották. A visszaigényléseket szabályozó
kormányrendeletben szerepl ő határidők nem jogvesztő határidők, nem zárják ki
annak a lehetőségét, hogy kés őbbi időpontban is benyújthassák az
Önkormányzatokat jogosan megillető összegek visszaigénylési kérelmét .

A Tárcaközi Bizottság döntése az Önkormányzat gazdálkodását már
veszélyezteti, további hitel felvételére az Önkormányzatnak nincs lehet ősége .

Kérdezem tehát Miniszter Urat: mit tud tenni annak érdekében, hogy Pirics e
Község Önkormányzata hozzájuthasson az őt megillető összeghez?

Budapest, 2010 . február 10 . .- ,

Dr. Simon Miklós
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